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Abstract

        
In a prospective study, 56 multiply injured children were examined for the signs of fat embolism. In 4 children, the full-blown picture of this syndrome occurred, 15 showed signs of a sub-clinical course. Pathological results of the Platelet-Neutrophile-Aggregation-Test (PNA-Test) proved an important diagnostic sign for early recognition. Early administration of oxygen is important in treatment. Where pulmonary failure is already manifest, therapy of choice is mechanical respiration with positive end-exspiratory pressure.


      
        
Zusammenfassung

        
In einer prospektiven Studie wurden 56 polytraumatisierte Kinder nach Zeichen eines Fettemboliesyndroms untersucht. Bei vier Kindern kam es zum Vollbild dieser Erkrankung, 15 Kinder zeigten Zeichen einer subklinischen Verlaufsform. Als wichtiger diagnostischer Hinweis für die Früherkennung erwies sich ein pathologischer Platelet-Neutrophil-Aggregationstest (= PNA-Test). Therapeutisch wichtig ist die frühzeitige Sauerstoffzufuhr - bei bereits manifester Lungeninsuffizienz gilt die maschinelle Beatmung mit positiv endexspiratorischem Druck als Therapie der Wahl.


      

Key words
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